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Efterretningssager

2.A

Dispensation fra fredning til opførelse af som
merhus nå Skuldelev As

J.nr. TF 01.05.10P21/RS

Fredningsnævnet for Frederiksborg Amt har ved 
skrivelse af 4. februar 1999 meddelt afslag på an
søgning om at opføre et sommerhus på

Miljø- og teknikudvalget, den 24. februar 
1999: Til efterretning.
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Sager til behandling

3.

Tilskud til opførelse af toiletbvgning ved Selsø 
kirke

J.nr. TF120-1997/JOH

Afgøres af byrådet

Selsø Menighedsråd har fremsendt ansøgning om 
tilskud til finansiering af anlægsudgifterne ved 
opførelse af en toiletbygning ved Selsø kirke. 
Byrådet besluttede på mødet den 17. december 
1997, at kommunen ydede et anlægstilskud på 
50.000,- kr. til opførelse af en toiletbygning. 
Beløbet skulle finansieres indenfor udvalgets 
samlede anlægsramme for 1998.
Beløbet blev ikke udbetalt, idet Frederiksborg 
amt og Fredningsnævnet forkastede toiletbygnin
gens placering.
Der er nu fremsendt et nyt dispositionsfor slag/- 
placering for opførelse af toiletbygningen, som 
sandsynligvis vil blive opført i løbet af 1999. 
Fredningsnævnet har meddelt tilladelse, og for
valtningen afventer i øjeblikket amtets zonetilla
delse og dispensation fra søbeskyttelseslinien, 
således at der kan gives byggetilladelse. 
Menighedsrådet ansøger om størst muligt tilskud 
til anlæg af toiletbygningen, idet det dog forven
tes at det tidligere tilsagn om 50.000 kr. stadig er 
gældende.
Beløbet er ikke budgetafsat i 1999, og forvaltnin
gen kan ikke anvise finansieringsmulighed.

Miljø- og teknikudvalg indstiller på møde den 
24. februar 1999 at der meddeles en tillægsbevil
ling på 50.000,- kr. som anlægstilskud ved opfø
relse af en toiletbygning ved Selsø kirke.
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4.

Lokalplan 79 for Hammergården 

J.nr. 01.03.04G01/PF 

Afgøres af byrådet

Ejendommen omkring Hammergården blev i 
1966 opkøbt af staten i forbindelse med en større 
fredning i området. Skov- og Naturstyrelsen har 
senere i forbindelse med det generelle frasalg af 
statens ejendomme, sat arealet omkring Ham
mergården til salg igen.
Et samarbejde mellem Skibby kommune, Frede
riksborg Amt og Idéværkstedet De Fri Fugle, har 
ført til opkøbet af en del af ejendommen Ham
mergården, (det nærværende lokalplanområde), 
der er beliggende syd for Hammer Bakke. Hen
sigten med opkøbet er, at realisere et projekt om 
et center for bæredygtigt friluftsliv, og sikre at of
fentligheden fortsat får adgang til arealet.
Ideerne til projektet har været fremlagt på et 
temamøde i Byrådet, den 20. januar 1999.
På baggrund af en udarbejdet eksamensopgave 
for ejendommen og ønsker fra Idéværkstedets si
de til centerets indhold, er der udarbejdet et for
slag til Lokalplan 79 for ejendommen matr. 12-a 
Vejleby by, Ferslev, omkring Hammergården. 
Lokalplanforslaget har været til uformel høring i 
Frederiksborg Amt. Amtet kommentarer er ind
arbejdet i forslaget.
Lokalplanforslaget indeholder retningslinier for 
arealanvendelse og omfanget af ny bebyggelse. 
Der er ikke fastlagt detaljerede bestemmelser for 
bygningernes udseende.

Forslaget vedlagt.

Miljø- og teknikudvalg indstiller på møde den 
24. februar 1999, at lokalplanforslaget godken
des. Det anbefales, at stiføringen nord-syd (vest 
om poppelhegnet) opretholdes.
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5.

Vandindvinding matr. nr. 26-a m.fl. Bonderuu bv. 
Skibby

J.nr. TF 13.02.01G01/BC 

Afgøres af udvalget

Ejeren af ejendommen anmoder i
skrivelse af 28. januar 1999 om forlængelse af 
eksisterende vandindvindingstilladelse. På ejen
dommen dyrkes 5 ha majs, 7 ha græs, 14 ha 
græsslæt efter helsæd og 14 ha helsæd. 
Frederiksborg Amt meddelte 17. maj 1989 tilla
delse til indvinding af 15.000 m3 grundvand årligt. 
Tilladelsen er tidsbegrænset til 1. juni 1999.

Miljø- og teknikudvalget besluttede nå møde 
den 24. februar 1999 at fremsende ansøgningen 
til Frederiksborg Amt med anbefaling.
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6.

Vandindvinding matr. nr. 1-g. 1-fog 1-v Selsø 
Hovedgård, Selsø

J.nr. TF 13.02.01G01/BC

Afgøres af udvalget

Ejeren af ejendommen anmoder i
skrivelse af 25. januar 1999 om forlængelse af 
eksisterende vandindvindingstilladelse. På ejen
dommen dyrkes 4,5 ha roer, 8 ha græs eller tilsva
rende arealer af majs eller helsæd.
Frederiksborg Amt meddelte 16. juni 1989 tilla
delse til indvinding af 12.000 m3 grundvand årligt. 
Tilladelsen er tidsbegrænset til 1. juli 1999.

Miljø- og teknikudvalget besluttede nå møde 
den 24. februar 1999 at fremsende ansøgningen 
til Frederiksborg Amt med anbefaling.
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7.

Handlingsplan for samarbejde på kloakområdet 
mellem Bvcirkelkommunerne

J.nr. 06.00.05P22/LSC

Afgøres af byrådet

På borgmestermødet den 11. juni 1998 blev det 
besluttet at undersøge mulighederne for et øget 
samarbejde mellem Bycirkelkommunerne inden
for kloakområdet. Første resultat af denne under
søgelse var det præfeasability-studie Miljø- og 
teknikudvalget fik forelagt til orientering på mø
de den 30. september 1998.
De tekniske chefer i Bycirkelkommunerne har si
den arbejdet videre med undersøgelser af mulig
hederne for at forbedre kvaliteten og økonomien i 
driften af kloakforsyningerne gennem øget sam
arbejde og udlicitering.
Der er på denne baggrund udarbejdet en hand
lingsplan for samarbejdet. Handlingsplanen er 
udarbejdet på baggrund af en spørgeskemaun
dersøgelse blandt Bycirkelkommunernes forvalt
ninger.

I det følgende henvises der til vedlagte bilag.

Handlingsplanens målsætning er:
• at driften sker på en måde, så der tages størst 

mulig hensyn til miljøet
• at borgernes gener på grund af driftsforstyrrel

ser minimeres
• at anlæggene vedligeholdes, så værdien af an

læggene bevares
• at anlæggene udbygges løbende for at leve op 

til krav fra overordnede myndigheder
• at der sikres et godt arbejdsmiljø for de ansatte 

i kloakforsyningerne
• at driften af anlæggene udføres så økonomisk 

som muligt
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Det er ikke i sig selv en målsætning, at der skal 
ske en udlicitering af drifts- og vedligeholdelses
opgaverne, men udlicitering kan indgå som en af 
de handlingsparametre kommunerne kan anven
de. Der satses ikke på nuværende tidspunkt på at 
involvere private kapitalinteresser, idet kommu
nerne ikke vil kunne overdrage opgaven med at 
drive kloaksystemet til privat eller offentlig
privat firma uden forudgående EU-licitation.
I handlingsplanen peges der på tre forskellige 
modeller for samarbejde, der skal undersøges 
nærmere:

• Uformelt samarbejde om drift og udliciteringer
• Formelt samarbejde om drift og udliciteringer i 

ét selskab
• Formelt samarbejde om drift og udliciteringer 

baseret på eksisterende selskaber.
Det uformelle samarbejde er muligt at etablere 
umiddelbart. Målet hermed er at udnytte den lo
kale specialistviden og at koordinere opgaver for 
at opnå en kvalitetsmæssig og økonomisk bedre 
løsning.
Det kan dreje sig om fælles indkøb, kloakering i 
det åbne land, vagtordninger, ledningsregistre
ring (GIS) osv. Samarbejdet vil blive iværksat 
gennem administrative arbejdsgrupper.
Det formelle samarbejde tænkes etableret i form 
af et interessentselskab og har det formål at opnå 
stordriftsfordele i form af mindre omkostninger, 
bedre kvalitet og et bedre fagligt miljø. Det skal 
undersøges, om der skal etableres ét fælles drifts
selskab, eller om der evt. skal bygges videre på 
selskaber, der allerede er etableret i dag. Der vil 
også være mulighed for at sådanne to selskaber 
samarbejder på et mere uformelt plan.
Projektet bringes nu til politisk behandling i de 
enkelte kommuner.
Det foreslås, at der politisk tages stilling til:
• om de enkelte kommuner principielt ønsker at 

samarbejde om driften af kloaksystemerne
• hvilken samarbejdsmodel der ønskes
• endelig beslutning om at indtræde i et samar

bejde
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De tekniske chefer i Bycirkelsamarbejdet fore
slår, at der indgås aftale med en neutral faglig 
konsulent til at forestå de konkrete undersøgelser 
af samarbejdsmuligheder. Der er mulighed for at 
søge Erhvervsfremmedstyrelsen om støtte på op 
til 1 mio. DKK. til indsamling af oplysninger, 
udarbejde oplæg om vurderinger af anlæg og in
vesteringsbehov. Kommunerne skal maksimalt 
bidrage med 20%, svarende til 250.000 DKK.
Det foreslås at Erhvervsfremmedstyrelsen i første 
omgang søges om 300.000 DKK og at kommuner
ne selv bevilliger 100.000 DKK., svarende til 1 kr. 
pr. indbygger.

Miljø- og teknikudvalg indstiller på møde den 
24. februar 1999 at der udarbejdes en analyse af 
3 samarbejdsmodeller, og at der bevilliges 1 kr. 
pr. indbygger til projektet. Udgiften finansieres 
indenfor kloakforsyningens budget.
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8.

Kronprins Frederiks Bro -  muligheder for kapa
citetsforbedringer og alternative forbindelser

J.nr. 05.01.02P20/LSC

Afgøres af Byrådet

Rapport om Kronprins Frederiks Bro og Omkør
selsvejen i Frederikssund foreligger nu til høring, 
og forventes politisk behandlet i amtsrådet i løbet 
af sommeren 1999.
Der henvises til den tidligere udleverede rapport. 
Rapporten er resultatet af den arbejdsgruppe, der 
blev etableret i foråret 1998 mellem Frederiks
sund, Jægerspris, Skibby og Ølstykke kommuner 
og Frederiksborg Amt. Arbejdsgruppen havde til 
formål at belyse problemerne omkring trafikaf
viklingen over Kronprins Frederiks Bro mellem 
Frederikssund og Hornsherred samt de tilstøden
de vejstrækninger. Desuden skulle arbejdsgrup
pen fremsætte løsningsforslag.
Løsningsforslagene koncentrerer sig om tre mu
ligheder:
• En minimumsløsning. Denne løsning består 

af justering og koordinering af signalanlæg i 
krydsene på Omkørselsvejen og i krydset ved 
broen. Der etableres svingbaner i krydset 
Odinsvej/ Kocksvej og udkørslen fra Strandve
jen signalreguleres.

• Løsninger i nuværende brolinje. Løsninger i 
eller omkring den nuværende brolinje, omfat
ter nye bro- eller tunnelløsninger til hel eller 
delvis erstatning af Kronprins Frederiks Bro. 
Løsningerne er principielt firesporede, som 
minimum på forbindelsen over/under fjorden 
og i krydsene. På strækningen mellem kryd
sene kan det overvejes at indsnævre til to 
spor, der hvor krydsafstanden tillader det.

• Løsninger i ny brolinje mellem Marbæk og 
Tørslev. Disse løsninger omfatter også bro- og 
tunnelløsninger. Teoretisk set kunne forbin
delsen etableres firesporet og Kronprins Fre-
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deriks Bro nedlægges, men dette er ikke fun
det realistisk på grund af stor vejomkørsel for 
lokaltrafikken. Derfor forudsættes det, at 
Kronprins Frederiks Bro bevares for den mere 
lokale trafik, og at der etableres en tosporet 
vejforbindelse på højbro eller i tunnel. Hvis 
der vælges ny brolinje, vil der blive udført 
lovpligtige WM-undersøgelser (Vurdering af 
projektets Virkning på Miljøet).

Der kan opstilles følgende fordele og ulemper ved 
de overordnede løsningsalternativer.

Minimumsløsning:
Fordele
Økonomi: lille investering, 2-5 mio. DKK 
Løser ’’akut” problem med trafikafvikling 
Øgede kapacitetsreserver 
Ulemper
Stadig kapacitetsproblemer i rundkørsel ved Fre- 
deriksværksvej
Kortvarig forbedring af trafikafvikling I øvrige 
kryds
Omkørselsvejen er fortsat en barriere 
Forhold for sidevej strafik forringes i myldretiden 
Ingen lokale miljøforbedringer

Løsninger omkring nuværende brolinie:
Fordele
Billigere end løsninger i ny brolinje, 80 -  400 mio. 
DKK
Stor forbedring af trafikafvikling 
Lokaltrafik tilgodeses 
Ulemper
Omkørselsvejen er barriere 
Trafiksikkerheden forringes 
Ekspropriation af arealer 
Lokale miljøgener
Berøring af arealer med beskyttelsesinteresser
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Løsninger i ny brolinje uden Kronprins 
Frederiks Bro:_______________________________
Fordele
Fremtidssikret løsning 
Styrkelse af det regionale vejnet 
Ulemper
Dyr løsning, 230 — 410 mio. DKK. 
Transportarbejde øges noget 
Energiforbrug og C02-udslip øges 
Gene for lokal cykel- og biltrafik samt effektiv 
kollektiv trafik
Berøring af arealer med beskyttelsesinteresser

Løsninger i ny brolinje med Kronprins Fre- 
deriks Bro___________________________________
Fordele
Fremtidssikret løsning
Styrkelse af det regionale vejnet
Forbedret mulighed for kobling mellem kollektiv
trafik
Forbedring af trafikafvikling på Omkørselsvejen
Hensyn til lokaltrafik
Ulemper
Dyr Løsning, 230 — 410 mio. DKK. 
Transportarbejde øges noget 
Energiforbrug og C02-udslip øges 
Berøring af arealer med beskyttelsesinteresser

Hvad angår finansieringen, er det fra amtets side 
klart tilkendegivet, at det er en forudsætning at 
kommunerne deltager i finansieringen af en evt. 
ny bro/tunnel. Der er på nuværende tidspunkt 
ikke taget stilling til, hvordan den økonomiske 
fordelingsnøgle kan se ud. Skibby Kommunes 
brug af Kronprins Frederiks Bro udgør 5 % af den 
samlede belastning. Ser vi på turtyperne, er de 
fordelt på Bolig-arbejdsstedstrafik, indkøbstrafik 
til og fra Frederikssund, fritidstrafik til og fra 
sommerhusområderne og regional servicetrafik 
f.eks. mellem Hornsherred og uddannelsescen
trene i Hillerød, Frederikssund og Stenløse. 
Kommunerne er som sagt blevet bedt om at tage 
stilling til rapportens løsningsforslag og problem
stillingen i al almindelighed.
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Det er forvaltningens opfattelse, at Skibby kom
munes deltagelse i dette projekt forudsætter, at 
der optages forhandlinger med staten om en del
vis finansiering af projektet, eller at der alterna
tivt findes finansiering via private kapitalinte
resser.
Årsagen er, at det indenfor den nærmeste årræk
ke ikke synes realistisk at kunne skaffe de nød
vendige økonomiske midler til projektet. Der 
tænkes her på de mange økonomiske krævende 
opgaver kommunen står overfor. I flæng kan 
nævnes skoleområdet, Hovedgadens forskønnelse, 
mangelfuld vedligeholdelse af kommunale byg
ninger, veje og anlæg, spildevandsplan i det åbne 
land, ønsker om Multikulturhus. Det er ligeledes 
forvaltningens anbefaling at byrådet behandler 
projektet på det kommende budgetseminar i 
marts 1999.

Miliø-og teknikudvalg indstiller på møde den 
24. februar 1999 at kommunen af principielle 
grunde ikke ønsker at være med til at finansiere 
projektet.
Det indstilles endvidere, at der etableres en løs
ning med en ny tunnel mellem Marbæk og Tør
slev med en delt vejføring nord og syd om Lynge- 
rup.
Det forudsættes, at Kronprins Frederiks Bro be
vares for den mere lokale trafik.
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9.

Høispændningsluftledninger fra Kvndbvværket 
til Asnæsværket

J.nr. 13.01.06/CG

Afgøres af udvalget

Der er modtaget et kortfattet materiale omkring 
etablering af højspændningsluftledninger fra 
Kyndbyværket til Asnæsværket. Bramsnæs og 
Hvalsø kommune har holdt møde den 10. februar 
1999 (afbud fra Skibby) omkring emnet. Kommu
nerne vil gerne indgå et samarbejde med Skibby 
omkring at få kabellagt højspæningsledningen. 
Samtidig anbefales det, at den lokale Naturfred
ningsforening inddrages i projektet.
Endvidere har kommunerne besluttet at afholde 
et pressemøde den 4. marts 1999, hvor Skibby 
kommune inviteres til at deltage.

Referat fra mødet, udkast til pressemøde samt 
bilagsmateriale vedlagt.

Miljø- og teknikudvalget besluttede på møde 
den 24. februar 1999 at indgå et samarbejde 
med Bramsnæs og Hvalsø kommuner omkring at 
få kabellagt højspændningsledningen.
Sagen forelægges til orientering for byrådet.
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10.

Eventuelt.

Intet.


